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Situace, která nastala 
13. října 2022 nemá v naší 
obci od listopadu 1990, kdy 
bylo zvoleno první porevo-
luční zastupitelstvo, obdoby. 
Na ustavujícím zasedání 
nově zvoleného zastupitel-
stva nebyl pro nadcházející 
volební období 2022 – 2026 
zvolen ani starosta, místo- 
starosta, ani rada obce!

Tento slavnostní akt proběhl 
v sále Společenského domu, 
což bylo dobře, protože zájem 
veřejnosti byl velký a sál byl 
zcela zaplněn. Zpočátku se 
zdálo, že ustavující zasedání 
nového zastupitelstva proběh-
ne standardním způsobem, 
který všichni známe z předchá-
zejících volebních období.  

Budoucí zastupitelstvo však 
nebylo kompletní, pozdní pří-
chod o čtvrt hodiny avizoval 
lídr strany Opatovice n. L. a 
Pohřebačka pro lidi pan Bc. 
et. Bc. Gabriel-Max Natha-
niel Filip Aras, MBA. Dalším, 
nečekaným a mnohem zá-
važnějším překvapením pro 
přítomné v sále bylo sdělení 
pana starosty, že jedna ze zvo-
lených zastupitelek výše jme-
nované strany paní Bc. Jana 
Umlaufová se 12. 10. 2022 
vzdala svého mandátu a po-
dala rezignaci. V takové situa- 
ci nastupují náhradníci, v tom-
to případě to měli být například 

Martina Zemanová, Ing. David 
Hořejší, Bc. Václav Liška, Ing. 
Ivo Stanovský, Jindřich Hýsek, 
Ing. Pavel Samek, Mgr. Ilona 
Křováková, Mgr. Michaela Ko-
sinová, Martin Ubranec, DiS. Ti 
všichni se ale také svých man-
dátů vzdali.

Podle Zákona o obcích 
128/2000 Sb. počet členů bu-
doucího zastupitelstva na kaž-
dé volební období stanoví stá-
vající zastupitelstvo nejpozději 
do 85 dnů přede dnem voleb 
do zastupitelstev v obcích.  

Došlo tedy k situaci, která 
nemá v naší obci a snad ani v 
okolních obcí precedens. Stra-
na Opatovice n. L. a Pohřebač-
ka pro lidi tento stav navodila 
záměrně, neboť tím chce docílit 
větší transparentnosti v jednání 
a rozhodování vedení obce a 
„zlepšení komunikace obce s 
občany“. Stavem pod 15 čle-
nů totiž členové strany chtějí 
zabránit vzniku nové rady s 

cílem všechna jednání, která 
probíhala doposud na schůzích 
rady obce, přesunout na veřej-
ně přístupná jednání obecního 
zastupitelstva. Jenže tímto kro-
kem přejdou veškeré pravomo-
ci rady, vyjma několika málo, 
pouze na starostu obce, který 
by tím získal při svém rozhodo-
vání paradoxně větší moc.

Do doby, než se tento zapek-
litý patový stav vyřeší, zůstává 
starostou Ing. Pavel Kohout. 
Rada obce zůstává zatím také 
ve starém složení: Josef Půl-
pán jako místostarosta, Ing. 
Jana Nikšová, Ing. Lucie Na-
vrátilová a Ing. Jan Vašata jako 
radní. Řešení hledá současné 
vedení obce u Ministerstva vni-
tra, které požádalo o stanovis-
ko.

Program tedy přeskočil vol-
bu starosty, místostarosty a 
radních a pokračoval alespoň 
návrhy a volbou členů finanč-
ního a kontrolního výboru. Do 

finančního výboru byli zvoleni: 
Věra Müllerová, DiS. jako před-
seda, Jana Lupoměská, Jiří 
Novotný, Jiří Bittner a Radek 
Kubelka jako členové.

Do kontrolního výboru byli 
zvoleni: MUDr. Kateřina Voj-
těchová jako předseda, Mgr. 
Silvie Fidrová, Zdeněk Ptáček, 
Mgr. Hana Vojtěchová a Josef 
Kubík jako členové.

Ani výběr kandidátů do těchto 
výborů, ani hlasování neprobí-
halo tak jak jsme byli zvyklí. Té-
měř všechny kandidáty navrže-
né koalicí Opatovice podle vás 
a SNK Opatovic a Pohřebačky 
zastupitelé opozice Opatovi-
ce n. L. a Pohřebačka pro lidi 
negovali a naopak. Pokud ve 
stejném duchu budou probíhat 
všechna jednání zastupitelstva, 
mají se občané obce Opatovi-
ce nad Labem na co těšit.

Slib zastupitele složilo 14 za-
stupitelů, a to:

Zasedání ustavujícího zastupitelstva 
13. října 2022 tentokrát jinak

Slovo starosty
Skončilo předvolební napětí, je zvoleno nové zastupitelstvo a je třeba naplno pracovat a dokázat voličům, že péči o obec 
svěřili těm pravým. Všem voličům, ať už volili kohokoliv, chci poděkovat, že se zajímají o veřejné dění a k volbám přišli. 
Tak velká účast mě potěšila a doufám, že jejich zájem nepoleví a budu se s občany setkávat pravidelně na veřejných za-
sedáních obecního zastupitelstva. Že nás čeká pestré volební období, je nasnadě. O čemž svědčilo například i ustavující 
zasedání obecního zastupitelstva. Chci svou obec vést k prosperitě další roky a spolupracovat se všemi, kteří mají stejný 
cíl, ale to neznamená, že zapomínám a mávnu rukou nad všemi nepravdami, které mě a minulé vedení obce nějakým 
způsobem pošpinily.  Ing. Pavel Kohout 

Bc. et. Bc. Gabriel-Max Nathaniel 
Filip Aras, MBA.
Jiří Bittner
David Chládek
Bc. Pavla Janková
Ing. Josef Janura
Ing. Pavel Kohout
Věra Műllerová, DiS. 
Ing. Lucie Navrátilová
Mgr. Tomáš Nikš
Ing. Jana Nikšová
Josef Půlpán
Ing. Jan Vašata
Petra Vohralíková
MUDr. Kateřina Vojtěchová



Ze všech akcí, které pořádá 
obec, se kromě fotografické 
dokumentace pořizují také vi-
deozáznamy. Ty už několikátý 
rok ve valné většině zhotovuje 
pan Martin Kindernay. Zázna-
my akcí bylo možné vidět jako 
krátké sestřihy na facebooko-
vé stránce obecního úřadu, 
nebo v nezkrácené podobě 
na youtube kanále TV Opa-
tovice nad Labem. Všechny 
videozáznamy jsou pak ulo-
žené ve video archivu obce.

Stejně tak se pořizují video-
nahrávky z akcí, které pořá-
dají spolky a dobrovolné or-
ganizace obce. Pokud budou 
mít tyto spolky a organizace 
od roku 2023 zájem o nahráv-
ky svých akcí, bude to možné 
pouze za úhradu. Všechny 
spolky a dobrovolné organi-
zace mají možnost požádat si 
obec o granty a v nich může 
být i požadavek na úhradu 
zhotovení videozáznamů z 

Videozáznamy akcí spolků za úhradu 

akcí.
Převážná většina spolko-

vých akcí pro veřejnost vzni-
ká za spolupráce obce. Ať se 
už jedná o přímou finanční 
podporu nebo poskytnutí pro-
storů, zapůjčení mobiliáře, 
přípravy a úklidu s pomocí 

V roce 2023 bude vycházet zpravodaj Opatovice dnes zřejmě 6x, každé 2 měsíce. Změnou je, že se zájemci o výtisky nebudou muset 
hlásit k odběru na obecním úřadu, ani za dodání zpravodaje do schránek platit a zpravodaj bude dodáván zdarma a do každé rodiny. 
Vzhledem k tomu, jak bylo zmíněno výše, bude vycházet každé dva měsíce, a tak nebude moci obsáhnout včas všechny novinky a ak-
tuální sdělení. K tomu budou stále sloužit internetové stránky obce www.opatovicenadlabem.cz.

Pokud chcete být informováni o dění v obci včas, zadejte si na těchto stránkách odběr novinek do Vašich e-mailových schránek nebo 
mobilů. Je možné si vybrat oblasti, které Vás zajímají, a to formou zatržení štítků, které se nabízejí.

Odběr novinek lze nastavit na titulní stránce webových stránek obce v sekci ZPRAVODAJSTVÍ – zobrazit všechny aktuality – Přihlásit 
se k odběru novinek.

Je to jednoduché a žádná aktuální upozornění a zprávy Vám již neuniknou.

Přihlaste se k odběru novinek!
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Žádáme všechny držitele parkovacích karet, pokud mají zá-
jem, aby si jejich platnost prodloužili i na rok 2023. Žádosti 
o prodloužení je třeba podat na Obec-
ní úřad v Opatovicích nad Labem do 
30. listopadu 2022. Pokud u rezidentů 
došlo k nějakým změnám v SPZ či v 
majiteli auta, je třeba tyto změny též 
do 30. 11. 2022 nahlásit. Znovu zdů-
razňujeme, že právo na rezidentní 
parkovací stání má fyzická osoba 
s trvalým bydlištěm v Opatovicích 
nad Labem.

Obnova parkovacích karet SVOZOVÝ KALENDÁŘ SBĚRU 
KOMUNÁLNÍHO A TŘÍDĚNÉHO ODPADU

LISTOPAD
14. 11. PO BIOODPAD - OPATOVICE
15. 11. ÚT BIOODPAD - POHŘEBAČKA
16. 11. ST PLASTY - POHŘEBAČKA

16. 11. ČT PLASTY - OPATOVICE

17. 11. ČT POPELNICE - SVOZ - POHŘEBAČKA MODRÁ ŽLUTÁ

18. 11. PÁ POPELNICE - SVOZ - OPATOVICE MODRÁ ŽLUTÁ

28. 11. PO BIOODPAD - OPATOVICE
29. 11. ÚT BIOODPAD - POHŘEBAČKA
30. 11. ST PAPÍR + NÁP. KARTONY - POHŘEBAČKA

pracovníků technických slu-
žeb, zajištění parkování apod. 
V okamžiku, kdy akce probí-
há, jde poděkování hlavnímu 
pořadateli a na přispění obce 
se pozapomíná. Obec chce i 
v budoucnu pokračovat v pod-
poře všech, kteří něco dělají 

pro své spoluobčany, ale žádá 
tímto všechny spolky, aby na 
tuto podporu nezapomněly 
a zmínily ji ve svých pozván-
kách, na plakátech a při zhod-
noceních proběhlých akcí.  
I kdyby to mělo být jen vytiště-
ním znaku obce na plakát.

Pozor změna listopadového svozu plastů v Opatovicích nad Labem!
Svoz plastů nebude oproti svozovému kalendáři v Opatovicích nad Labem probíhat ve čtvrtek 17. listopadu 
(státní svátek), ale ve středu 16. listopadu!!!



VYPRÁVĚNÍ O KONCI VÁLKY

Jsou lidé, kteří projdou živo-
tem, nikdo si na ně nevzpomene 
a nezanechají po sobě žádnou 
stopu. Pak jsou ti, kteří ty stopy 
ve vzpomínkách i činech zane-
chávají. 12. října 2022 odešel 
Jaromír Chudý, skvělý fotograf, 
pamětník a člověk. Zanechal 
nám nespočet fotografií z naší 
obce, kterou miloval. Čest jeho 
památce. Přes přiložený QR kód 
si můžete poslechnout vyprávě-
ní o konci války v Opatovicích, 
které jsme s ním natočili před 
dvěma lety.

Jaromír Chudý 
– opatovický fotograf s velkou duší
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Prodej palivového dřeva bude vázán k trvalému pobytu žadatele a k číslu popisnému, ne k jednotlivým osobám. To znamená, že 
na jedno čp. bude moci být prodán pouze 1 kontejner dřeva, což je 8 m3. Pouze, pokud bude palivového dřeva dostatek, bude 
možné si na čp. přikoupit žadatel další.

Foto: J. OuřetskáFoto: J. Ouřetská

Foto: V. FaltaFoto: V. FaltaDubovka Foto: J. ChudýDubovka Foto: J. ChudýFoto: V. FaltaFoto: V. FaltaFoto: V. FaltaFoto: V. Falta

CENÍK ZA PRODEJ PALIVOVÉHO DŘEVA NA SBĚRNÉM DVOŘE V OPATOVICÍCH N/L
DRUH DŘEVA Cena Kč/prm

Listnaté tvrdé (dub, buk, bříza) - neštípané v délce do 1m 1.200,- včetně DPH (DPH 21%)

Jehličnaté měkké (smrk, borovice, modřín) - neštípané v délce do 1m 900,- včetně (DPH 21%)

1 prm = 1 prostorový metr rovnaný

1 prms = 1 prostorový metr sypaný

Palivové dřevo sypané v kontejneru může obsahovat (v minim. množství) menší kusy a štěpiny.



Kdo uklidí nepořádek u Opaťáku
Na obecním úřadu se množí stížnosti na nepořádek u cesty, která vede 

na severní straně Opaťáku, a to od panelárny k Hradubické. Byly vzneseny 
dotazy, proč tam nejsou instalovány odpadkové koše a nejsou pravidelně 
odváženy. Obecní policie provádí v těchto místech celkem pravidelně ob-
chůzku a nepořádek, dá se říci přímo černé skládky většího nebo menšího 
rozsahu, dokumentuje. Obec Opatovice nad Labem nemá prostředky ani 
kapacity, aby toto území pravidelně a častěji čistila, a to z toho důvodu, že 
černé skládky vznikají na katastru Královéhradeckého kraje, viz přiložená 
mapka. I tak zde obec Opatovice nad Labem na dobu rybářské sezony od-
padkové koše instaluje a pracovníci TS je příležitostně vyvážejí.

Stejně problematické je to s cestou, na jejíž stále se zhoršující nesjízdnost 
si občané také stěžují. Tato cesta spadá do katastru Opatovic n.L. jen zčásti 
a celá je vedena jako ostatní plocha – ostatní komunikace.
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Hasičská stezka se konala první 
poprázdninovou sobotu 3.9.2022

Sbor dobrovolných hasičů ve spolupráci s obcí Opatovice 
nad Labem připravil dětem veselé odpoledne plné soutěží, 
smíchu, hudby a pěny. Návštěvnost byla opět veliká a pro 
spokojené organizátory náročná.

Při dokončování rekonstrukce hřbitovní zdi 
byla to zdiva vložena schránka, která obsa-
huje údaje o současných Opatovicích nad 
Labem. Místo, kam byla zazděna je tajné. Za 
sto, dvě stě let možná schránku objeví naši 
potomci a z několika ročníků zpravodaje a z 
evidenčního seznamu obyvatel se dozví, jak 
zde probíhal život na počátku jednadvacáté-
ho století a které rodiny zde žily.

Do hřbitovní zdi byla vložena schránka

DOPRAVA VODY A PLNĚNÍ BAZÉNŮ NENÍ JEDNOTKOU POSKYTOVÁNO



V sobotu 8.10.2022 se nad travnatou plochou za fotbalovým stadionem proháněli draci rozličných tvarů a barev. Některé děti se s 
vervou pustily i do vyřezávání halloweenských dýní, možná i proto, že jim provázek s drakem na obloze jejich tatínci prostě do ručiček 
nesvěřili. Jen škoda, že se na obloze neobjevil ani jediný drak domácí výroby. Snad příště!

Drakiádu pořádal ve spolupráci s obcí i letos spolek RMC Čertík
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Ukliďme svět, ukliďme okolí Opatovic 
nad Labem a Pohřebačky 17.9.2022

Počasí tentokrát akci, 
pořádané komisí Život-
ního prostředí, nepřálo. 
Snad proto byla účast této 
důležité akce tak mizivá. 
Před obecním úřadem 
a bývalým MNV se se-
šlo celkem 10 dospělých 
a 3 děti. I tak se v okolí 
obce sesbíralo 400 kg  
rozličného odpadu, za 
což chválíme a tímto 
účastníkům i děkujeme.
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Pokládání 
věnců 
k výročí 
vzniku 
samostat-
ného 
českoslo-
venského 
státu

U příležitosti 104. výročí vzniku Českoslo-
venska položili představitelé naší obce k pa-
mátníkům pietní věnce.

Tour de Opatovice na historických i soudobých kolech se konalo 3.9.2022

Počasí přálo i tradiční akci Tour de Opatovice. K vidění byly bicykly rozličného stáří a hezký pohled byl i na kostýmované účastníky. I zde 
byla účast hojná.

Vítání občánků v neděli 11. září 2022

Opatovice nad Labem se rychle blíží k počtu 2700 obyvatel. Slavnostně bylo uvítáno  
7 nových občánků (z 11 pozvaných). Opět vedly holčičky nad kluky 4:3.

Desátý ročník Pohřebačského jarmarku

I přes chladné a deštivé počasí se na jubilejní akci Života na vesnici sešlo na svatého 
Václava, tj. 28. 9. 2022 velké množství návštěvníků z blízkého i hodně vzdáleného okolí.

V sobotu 6. srpna 2022 se konala v Pohřebačce 43. místní výstava chovatelské organizace. Pořadatelům tento den příliš počasí 
nepřálo, přesto se přišlo podívat dost návštěvníků a chovatelů na téměř 150 králíků, 120 holubů a 90 kusů drůbeže různých plemen. 
Účastníci prožili chovatelský den s oslavou 60. výročí založení spolku. V soutěži organizací zvítězily se 154 body Dolany před Pohře-
bačkou se 148 body, Lhotou p. Libčany se 138 body a Nedělištěm se 132 body. Vítězi v odbornostech se stali Josef Dlabáček (drůbež), 
František Svatoň (holubi) a Miroslav Prchal (králíci). Viz foto zleva doprava.  František Svatoň

Chovatelská výstava se konala k jubileu založení spolku


